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Європейський пар-
ламент 422 голосами 
(при 376 необхідних) 
обрав новий склад 
Європейської комісії під головуванням  
Жана-Клода Юнкера.

Мароша Шевчовича призначено 
європейським комісаром із питань транспор-
ту і космосу.

іНіЦіАтиВи щОдО РОзВитКУ 
тРАНсПОРтНОї гАлУзі 

Експертні групи при Міністерстві інфраструктури 
презентували напрацювання щодо розвитку галузі пе-
ревезень авіаційним, морським та залізничним тран-
спортом. 

Ініціативи обговорювалися 12 вересня поточного року 
за участі М. Бурбака, міністра інфраструктури України, та за-
ступників міністра. Зокрема, представники експертної групи 
з питань реформування галузі морегосподарського комп-
лексу наголосили на необхідності приєднання України до 
Конвенції Міжнародної організації праці 2006 року про пра-
цю в морському судноплавстві. Для впровадження цієї ініціа-
тиви буде створено робочу групу з фахівців Укрморрічін-
спекції та Мінсоцполітики. Крім того, експерти наполягають 
на спрощенні екологічного контролю в портах відповідно 
до норм міжнародного права, зокрема Мінінфраструктури, 
урахувавши надані пропозиції, надішле проаналізовані змі-
ни для погодження Кабінетом Міністрів України. 

У сфері залізничного транспорту експертна рада запро-
понувала нові напрямки розвитку швидкісного сполучення: 
Київ – Кривий Ріг, Київ – Кривий Ріг – Нікополь тощо. Для 
вивчення пасажиропотоку та економічної доцільності буде 
створено робочу групу з усіх питань за участі експертів та 
представників Укрзалізниці для подальших рішень. Експер-
ти авіагалузі виступили з ініціативою зміни норм, що регла-
ментують обов’язкове безкоштовне перевезення багажу  
авіатранспортом. Ці напрацювання проаналізують юристи Мі-
ністерства інфраструктури з метою подальшого впроваджен-
ня. Крім цього, було розглянуто пропозиції щодо розвитку 
контейнерних перевезень та розширення можливостей для 
інвестиційної діяльності, у тому числі щодо порядку викори-
стання штучних земельних ділянок на водних об’єктах у ме-
жах акваторії морських портів для будівництва на них споруд 
портової інфраструктури. Міністр висловив подяку представ-
никам експертної ради та запропонував у подальшій роботі 
звернути увагу на вдосконалення концесійного законодав-
ства. «Упевнений, ми й надалі конструктивно обговорювати-
мемо законотворчі питання. Пропоную експертам попрацю-
вати над змінами до концесійного законодавства, наприклад, 
у сфері дорожнього господарства», — зазначив міністр.

Максим Бланк,  
перший заступник 

генерального директора 
Укрзалізниці: «На тлі 
катастрофічного ско-
рочення виручки, з урахуванням того, що 
собівартість складається приблизно на 45% 
з фонду оплати праці, Укрзалізниця по-
винна була б не менше ніж на 500  млн  грн 
зменшити фонд оплати праці. Замість 
цього, щоб зберегти роботу залізничникам, 
фонд оплати праці підприємства був 
зменшений усього на 50 млн грн, тобто 
у  10  разів менше, ніж потребувало б про-
сте пропорційне скорочення».

Володимир Крот,  
начальник Депар-

таменту безпеки руху 
Укрзалізниці:  
«Які б розробки та впро-
вадження ми з вами не здійснювали, ми не 
можемо призупинити процес технічного зно-
су, старіння техніки, котрий є одним із голов-
них чинників, які можуть спричинити проб-
леми та тяжкі наслідки. Власне, непроста 
ситуація й спонукає всіх нас працювати над 
упровадженням нових технічних засобів без-
пеки руху на залізницях країни. Пам’ятаймо, 
що за всіх часів і обставин незмінними 
залишаються три базові принципи безпеки 
руху поїздів: техніка, технологія та персонал. 
І  кожна з цих складових потребує постійного 
вдосконалення, що і  є  головною метою 
нашої роботи».

Оксана Рейтер,  
заступник міністра 

інфраструктури з питань 
євроінтеграції: «Роботу 
Мінінфраструктури буде 
зосереджено на розробці проектів законо-
давчих актів, у яких буде враховано вимо-
ги законодавства ЄС у сфері транспорту. 
Міністерство інфраструктури буде вдячне за 
аналіз європейською стороною цих проектів 
актів».
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Державною адміністрацією 
залізничного транспорту Украї-
ни вже впродовж тривалого 
часу створюються умови для 
безперешкодного доступу лю- 
дей з обмеженими фізични-
ми можливостями до об’єктів 
інфраструктури залізничного 
транспорту. Зокрема, залізнич-
ники працюють над доступ-
ністю привокзальних площ, 
тротуарів пішохідних шляхів, 
пішохідних переходів, зупи-
нок громадського транспорту, 
місць для паркування тран-
спортних засобів для людей 
з  особливими потребами. 

З початку бойових дій, за  
замовленням Міжрегіональ-

них штабів, перевезено без - 
кош товно понад 8,4 тис. пере-
селенців, серед них діти, діти- 
сироти та люди з обмежени- 
 ми фізичними можливостями. 
Окрім того, на всіх вокзалах, 
вузлових станціях залізниць 
створені групи з надання до-
помоги особам з обмежени - 
ми фізичними можливостями. 
Працівники залізниці на дають 
допомогу в оформленні проїз-
них документів, розрахунках 
із касиром, визначенні марш-
руту прямування тощо. 

Під час наради було вирі-
шено задіяти державну під-
тримку та залучити громад-
ські організації інвалідів до 

створення зручних умов дос-
тупу до об’єктів залізничної 
інфраструктури та підготовки 
спеціального персоналу для 
надання якісних послуг мало-
мобільним групам населення.

Довідка. 
Відповідно до Порядку ор

ганізації перевезення осіб з  об
меженими фізичними можли
востями (на інвалідних візках) 
у спеціально обладнаних ва
гонах заяви на включення до 
складу поїзда спеціального 
вагона для перевезення інва
ліда, який пересувається на 
візку, подаються письмово 
або за телефоном началь

нику залізничного вокзалу 
(станції) у містах (обласних 
та районних центрів). Вагон 
обладнаний купе для інвалі
дів, яке за своїми розмірами 
більше за звичайне купе та 
облаштоване для вільного 
пересування на інвалідних віз
ках. Під час оформлення місць 
у спеціально обладнаний вагон 
відповідальними працівника
ми попереджаються причетні 
служби (станція відправлен
ня, призначення, вагонне депо 
приписки вагона) про проїзд 
особи з обмеженими фізични
ми можливостями та приді
лення максимальної уваги до 
перевезення. 

УКРзАлізНиЦя АдАПтУє 
іНфРАстРУКтУРУ для ПеРеВезеННя 
Осіб з ОбмежеНими фізичНими 
мОжлиВОстями

У вересні 2014 року в державній адміністрації залізнич-
ного транспорту України відбулася нарада, головним пи-
танням якої була доступність транспортної інфраструктури 
для людей з особливими потребами. зокрема, обговорю-
вався стан доступності залізничних вокзалів для маломо-
більних груп населення. У нараді взяв участь В. сушкевич, 
народний депутат України, голова Комітету Верховної 
Ради України у  справах пенсіонерів, ветеранів та інвалі-
дів, президент Національного комітету спорту інвалідів  
України. 

Як зазначив Ю. Нарусе-
вич, начальник відділу ка-
пітального ремонту служби 
колії, цей вид робіт дає вели-
ку перевагу для подальшо - 
го розвитку інфраструктури 
Південної на ділянці приско-
реного руху Гребінка – Пол-
тава – Лозова, підвищення 
пропускної здатності, збіль-
шення швидкості руху поїз-
дів, подальшого максималь-
ного збільшення кількості 

руху пасажирських поїздів 
у  напрямку Київ – Харків.

«Укладання другої колії 
на зазначеному перегоні 
скоротить час проходження 
потягів, зокрема категорії 
«Інтерсіті+», оскільки зараз 
поїзна обстановка не дозво-
ляє здійснювати пропуск двох 
поїздів парного та непарного 
напрямків на одноколійній ді-
лянці Яреськи – Федунка», — 
пояснив Ю. Нарусевич.

діляНКА яРесьКи – федУНКА бУде 
дВОКОлійНОЮ

На Південній залізниці триває поетапне будівництво дру-
гих колій на напрямку гребінка – Полтава, розпочато будів-
ництво других колій на ділянці яреськи – федунка.

За інформацією І. Хор’якова, 
першого заступника начальни-
ка Департаменту комерційної 
роботи Укрзалізниці, судна 
з  південноафриканським ву-
гіллям будуть заходити в одесь-
кі порти, переробні потужності 
яких достатньо розвинені, щоб 
забезпечити перевалку. 

«Безумовно, впораються 
з цією роботою і припортові 
залізничні станції — ми забез-

печимо перевезення палива 
на ТЕЦ і підприємства країни. 
Крім того, це певною мірою 
компенсує наші втрати в об-
сягах перевезень», — запев-
нив І. Хор’яков.

Нагадаємо, що у світі існу-
ють основні три країни, що 
видобувають та продають ву-
гілля антрацитової групи: Ро-
сія, Австралія та Південно-Аф-
риканська Республіка.

УКРзАлізНиЦя РАзОм із ПОРтОВиКАми 
бУде ПеРеВОзити ПіВдеННО-
АфРиКАНсКе ВУгілля

На виконання завдання Уряду України залізничники го-
туються до перевезення вугілля з Південно-Африканської 
республіки з портів Одеси до теплоелектростанцій.
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10 вересня поточного 
року в Іллічівському порту 
оформлено перший контей-
нер у режимі попереднього 
оформлення до заїзду тран-
спортного засобу перевізни-
ка в порт. При цьому час із пе-
ребування контейнеровоза 
на території порту з  момен-
ту завантаження становить 
50 хв — про це повідомляє 
прес-служба ДП «Адміністра-
ція морських портів України» 
(АМПУ).

Такий режим передбаче-
но «Технологічною схемою 
оформлення навантажених 
контейнерів, які прибу вають 
на суднах і вивозяться авто-
мобільним транспортом з  те - 
риторії Іллічівського мор-

ського порту з використан-
ням Інформаційної систе - 
ми портового співтовариства 
(ІСПС)».

В Одеському порту кон-
тейнери оформляються у  заз - 
наченому режимі вже протя-
гом двох років. В Іллічівсько-
му порту до цього часу такий 
режим не застосовувався. 
Його запровадження стало 
можливим завдяки роботі 
АМПУ з уніфікації техно-
логічних схем оформлення 
вантажів у морських портах 
і створенню, за дорученням 
голови АМПУ, оперативної 
робочої групи з моніторингу 
процесу оформлення та об-
робки контейнерів в Іллічів-
ському порту.

іллічіВсьКий мОРсьКий ПОРт: ісПс —  
У дії 

В іллічівському порту вперше застосовано режим 
оформлення контейнера до заїзду транспортного засобу. 

ПАТ «Державна продо-
вольчо-зернова корпорація 
України» (ДПЗКУ) отримала 
дозвіл на придбання 50% 
частки у статутному капіталі 
ТОВ «Українська національна 
стивідорна компанія» (УНСК, 
Одеса).

ДПЗКУ — національний 
оператор зернового ринку 
України, утворений у 2010 
році, здійснює операції 
у  сфері зберігання, перероб-
ки, перевалки та експорту 
зернових.

ТОВ «Українська націо-
нальна стивідорна компанія» 
утворена у 2001 році на базі 
ППК-6 (14 причал) Одеського 

порту. На сьогодні компанія 
обробляє на своєму прича-
лі судна з осадкою до 10 м  
і  довжиною до 250 м. Комп-
лекс оснащений портальни ми 
кранами вантажопідйомніс-
тю від 5 до 16 т. Площа від-
критих складів становить 
20  тис.  м2, площа крито- 
го чотириповер хового скла-
ду  — 10,5  тис. м2.

Нагадаємо, раніше ДПЗКУ 
оприлюднила свої плани 
з  облаштування понад 100 
хлібо приймальних пунктів,  
зерно переробних потужнос-
тей і  кон тейнерних терміналів 
для завантаження зерна на 
станціях Укрзалізниці.

деРжАВНА ПРОдОВОльчО-
зеРНОВА КОРПОРАЦія УКРАїНи бУде 
КОНтРОлЮВАти стиВідОРНУ КОмПАНіЮ

Антимонопольний комітет дозволив державній про-
довольчо-зерновій корпорації України отримати кон-
троль над Одеською стивідорною компанією.

Аналіз проводився на під-
ставі звіту ООН, у якому було 
зібрано інформацію про під-
сумки впровадження систем 
електронного документообігу 
в десяти країнах, які знахо-
дяться в різних регіонах світу, 
у тому числі в портах Гамбурга, 
Гонконга, Сінгапура. У резуль-
таті проведеного аналізу були 
отримані такі результати:
1. У більшості країн опера-

тором системи є приват на 
компанія (або дер жавно- 
приватне партнерство). На- 
 приклад, виключно при-
ватна компанія управляє 
системою в одному з  най-
більших портів світу — 
Сінгапурі. 

2. У деяких країнах викорис-
тання системи є платним.

3. У більшості країн, також 
як і в Україні, підключення 
користувача до системи є 
добровільним. Обов'язко-
ве використання систе-
ми передбачено тільки 
у Фінляндії, Маврикії  
і Гватемалі.

4. Перешкоди, що виникають 
на шляху реалізації проек-
ту, та уроки, які здобувають-
ся в результаті цього дос-
віду, також більшою мірою 
ідентичні.
Як видно з наведеної вище 

інформації, при реалізації 
в  Україні проекту «Єдине ві-
кно  — локальне рішення», 
у  більшості випадків вико-
ристовуються моделі, які вже 
довели свою ефективність при 
впровадженні в інших країнах.

ПОРтОВиКи УКРАїНи ВиВчАЮть 
ПеРсПеКтиВи ісПс

фахівцями дП «АмПУ» проведено аналіз використан-
ня систем портового співтовариства в різних державах.

За словами О.  Кави, рад-
ника голови Київської міськ-
держадміністрації з питань 
транспорту, нині проводять-
ся роботи, щоб протягом 5–6 
місяців відкрити додаткові 
станції «Київська Русанівка», 
«Протасів Яр» і «Київ-Мос-
ковський». У більш віддале-
ній перспективі планується 
відкриття станції «Либідська»  
з пересадкою на однойменну 
станцію метро, станції «Бе-

резняки» та станції «Київ-Дні-
провський». Варто зазначити, 
що навколо майбутніх станцій 
міської електрички розміщено 
багато бізнес-центрів та офіс-
них споруд.

Раніше мер столиці В. Клич-
ко зазначив, що запуск назем-
ного метро в повному обсязі 
дозволить вирішити значну 
частину транспортних проб-
лем, з якими щодня стикають-
ся кияни.

НОВі ПеРсПеКтиВи для стОличНОгО 
«НАземНОгО» метРО

Київська міська електричка має поповнитися трьома 
додатковими станціями.
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На урочистій церемонії від-
криття конференції в Ашгабаді 
Г.  Бердимухамедов, президент 
Туркменістану, зазначив, що 
майбутнє — за комбінованою 
системою транспортного спо-
лучення з виходом на найбіль-
ші міжнародні та регіональні 
морські, річкові, автомобільні, 
залізничні та повітряні вузли, 
їх оптимальним поєднанням 
і  використанням переваг кож-
ного з них. Згідно з «Національ-
ною програмою соціально- 
економічного розвитку Турк-

меністану на 2011–2030 роки» 
Туркменістан визначений як 
трансконтинентальний еконо-
мічний міст взаємодії європей-
ської, азійсько-тихоокеанської 
та південноазійської економіч-
них систем. Тому пріоритетним 
напрямком цієї довгострокової 
програми є випереджальний 
розвиток транспортно-комуні-
каційного комплексу, здатного 
в повному обсязі задоволь-
няти потреби економіки та 
населення в транспортних 
послугах. 

Г. Бердимухамедов зазна-
чив, що основними завдан-
нями галузі є послідовна інте-
грація у світову транспортну 
систему, подальше розширен-
ня національної інфраструк-
тури по лінії головних магі-
стралей, сполучних маршрутів 
і  вузлів у напрямках Схід  – За-
хід і Північ – Південь. 

Серед гостей конференції 
був присутній Кр.  Ф.  Бах, ви-
конавчий секретар Європей-
ської економічної комісії ООН, 
який закликав домагатися 
розвитку транспортних кори-
дорів, що зв’язують країни Азії 
та Європи: «Ми зібралися тут, 
щоб обговорити шляхи роз-
витку транспортних кори дорів, 
питання перетину кордонів, 
дорожньої безпеки та міжна-
родного співробітництва».

У тУРКмеНістАНі ВідбУлАся міжНАРОдНА КОНфеРеНЦія 
з ПитАНь РОзВитКУ мтК

8–9 вересня поточного року в Ашгабаді під егідою ООН відбулася міжнародна конфе-
ренція, присвячена ролі мтК у забезпеченні міжнародного співробітництва, стабільності 
та сталого розвитку.

іНфРАстРУКтУРНі ПРОеКти

Французький оператор інфраструктури RFF 

підписав договір із компанією Atos на поставку 

програмного забезпечення Mistral NG для 

16 регіональних центрів управління.

Laing O’Rourke Construction Australia було 

обрано керуючим підрядником із виконання 

підготовчих інженерних робіт із будівництва 

легкорейкової залізниці в рамках проекту 

CBD і South East Light Rail. Сума контракту — 
A$45  млн.

Huawei поставить для Addis Abeba light rail свою 

комунікаційну систему Mass Transit eLTE на суму 

$475 млн.

Компанію Systra було обрано для виконання 

20-місячного контракту, що передбачає виконання 

ескізного проекту метрополітену 

м. Йеда (Саудівська Аравія), за SAR276 млн.

PKP PLK обрав CH2M Hill для здійснення 

техніко-економічного обгрунтування та проектного 

дослідження електрифікації 30 км ділянки 

Вглінєц – Герліц. 

Індійська компанія Jindal Steel & Power 

поставить 88 000 т рейок для Eastern Dedicated 

Freight Corridor.

Міністерство розвитку Іспанії обрало спільне 

підприємство Ansaldo STS та Instalaciones Inabensa 

для виконання контракту з розгортання 

й обслуговування ETCS рівня 2 51 км маршруту 

Ла-Робла – Пола-де-Лена, у тому числі базового 

тунелю Пахерас. Сума контракту — €57 млн. 

Latvijas Dzelzceļš обрала консорціум компаній 

Bombardier і BELAM для виконання контракту 

щодо модернізації сигналізації ст. Широватас 

за €42 млн.

фіНи ВОзитимУть 
КОНтейНеРи 
з КитАЮ чеРез 
КАзАХстАН

фінська компанія Nurmi-
nen Logistics підписала до -
говір про співпрацю з ОтлК.

У документі йдеться про 
використання для вантажопе-
ревезень залізниці, що веде 
з  Фінляндії через Казахстан 
до Китаю. Час, необхідний для 
доставки вантажу, скоротить-
ся з 80 до 20 діб. 

Перші вантажоперевезен-
ня компанія планує розпоча-
ти в кінці 2014 року.

Об'єднана транспортно- 
ло гістична компанія (ОТЛК)  —
це міжнародний інтермо-
дальний логістичний опера-
тор країн Митного союзу. 
Її засновниками виступають 
ВАТ «Російські залізниці», АТ 
«Національна компанія «Қаза-
қстан Темiр Жолы» та Держав-
не об'єднання «Білоруська 
залізниця».
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Федеральна залізниця Швейцарії SBB витратила 

S₣100 млн на закупку 59 дрезин компанії 

Harsco Rail.

У 2015 році Узбекистан витратить $150 млн 

кредитних коштів Азіатського банку розвитку (АБР) 

на електрифікацію ділянки залізниці Мароканд – 

Навої – Бухара.

Kapsch CarrierCom було обрано для виконання 

контракту з улаштування цифрової радіомережі 

Tyne & Wear Metro (Лондон, Великобританія). Сума 

контракту становить £77 млн.

КНР інвестує близько $60 млн у будівництво 

трьох тунелів і п'яти мостів на залізничній гілці 

Вахдат – Яван у Таджикистані.

КНР готова проінвестувати будівництво 

високошвидкісної залізниці, що з'єднає столиці 

Молдови та Румунії. Заявлена швидкість 

залізниці  — 350 км/год. Китайська сторона 

готова допомогти фінансово брати участь 

у будівництві дороги. Орієнтовна вартість одного 

кілометра колії згідно з проектом становитиме 

$20 млн.

Loram Maintenance of Way оголосила про 

придбання 51% акцій Railway Vehicle 

Engineering Ltd.

Хорватський оператор інфраструктури HŽ 

Infrastruktura обрав компанію Altpro з постачання 

200 комплектів обладнання для залізничних 

переїздів.

Уряд Угорщини опублікував нову стратегію 

розвитку залізниць до 2030 року, згідно з якою 

планується освоїти HUF780 млрд на 

інфраструктурні проекти.

Загальна сума коштів, що 
виділяється на проект, — 
€11,9 млрд.

Уряди держав-членів по-
винні до 26 лютого наступ-
ного року подати пропозиції, 
відібрані проекти будуть ого-
лошені в середині  2015 року. 

У Європі вже охрестили 
цей проект як проект «з най-
більшим обсягом фінансуван-
ня ЄС, призначений для тран-
спортної інфраструктури».

Фінансування має бути зо-
середжено на «найбільш кон-
курентоспроможних проек-
тах» за дев'ятьма основними 
транспортними коридорами, 
які були прийняті в перегля-
нутій минулого року про-
грамі TEN-T. Ядро мережі 
має бути завершено до 

2030  року, що передбачає 
покращення авто мобільних 
доріг і залізниць до 94 портів 
і  38 аеропортів, модерніза-
цію 15  000  км залізниць з  їх 
пере будовою для високо-
швидкісного руху. 

В INEA вважають, що 
«дев'ять (ред. — нових) ко-
ридорів разом сформують 
основу транспортної мережі 
і стануть судинами єдиного 
економічного ринку. Фінан-
сування усуне вузькі місця, 
змінить сполучення сходу 
та заходу та оптимізує тран-
спортні прикордонні опера-
ції для підприємств і грома-
дян на всій території ЄС». 

С. Каллас, діючий віце- 
президент Єврокомісії  – єв-
рокомісар із питань тран-

спорту, зазначив: «Транспорт 
є основою для ефективної 
європейської економіки, тому 
інвестування в нього для від-
новлення економіки зараз 
важливіше, ніж будь-коли. 
Частина Європи без гарно-
го транспортного сервісу не 
може рости та процвітати. 
Держави-члени повинні ско-
ристатися цією можливістю, 
щоб претендувати на фінансу-
вання, яке дозволить організу-

вати кращі зв'язки і бути більш 
конкуренто спроможними».

Нагадаємо, раніше в рам-
ках програм із поліпшення 
транспортної інфраструктури
в Європі через програми 
з  розбудови транс'європей-
ської мережі (TEN-T) Європей-
ський Союз виділив €320  млн 
на підтримку 106 проектів, 
у  тому числі €50,25 млн для 
фінансування 50% частини 
вартості 18 досліджень.

TEN-T: «ВелиКе фіНАНсУВАННя»

Виконавче агентство з інновацій та мережі європейської 
Комісії (INEA) 11 вересня поточного року оприлюднило ін-
формацію про початок прийому заявок від країн-членів єс із 
поліпшення транспортних зв'язків європи в рамках перегля-
нутої програми TEN-T.
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